

Lecture one

Part of speech

Part of speech

Every word in English can be classified as one of eight parts of speech. The term part of speech refers to the role a word plays in a sentence. And like in any workplace or on any TV show with an ensemble cast, these roles were designed to work together.

يمكن تصنيف كل كلمة في اللغة الإنجليزية كواحد من ثمانية أجزاء من الكلام. يشير مصطلح جزء من الكلام إلى الدور الذي تلعبه الكلمة في الجملة. وكما هو الحال في أي مكان عمل أو في أي برنامج تلفزيوني يضم طاقماً من الممثلين، فقد تم تصميم هذه الأدوار للعمل معاً.

1. Nouns : الاسماء

A noun is a word that names a person, place, concept, or object. Basically, anything that names a “thing” is a noun, whether you’re talking about a basketball court, San Francisco, Cleopatra, or self-preservation. Nouns fall into two categories: common nouns and proper nouns. Common nouns are general names for things, like planet and game show. Proper nouns are names or titles for specific things, like Jupiter.

الاسم هو الكلمة التي تسمى شخصاً أو مكاناً أو مفهوماً أو كائناً. في الأساس، أي شيء يسمى "شيئاً" هو اسم، سواء كنت تتحدث عن ملعب كرة سلة، أو سان فرانسيسكو، أو كليوباترا، أو الحفاظ على الذات. تنقسم الأسماء إلى قسمين: الأسماء الشائعة وأسماء العلم. الأسماء الشائعة هي أسماء عامة للأشياء، مثل الكوكب وعرض اللعبة. الأسماء الصحيحة هي أسماء أو ألقاب لأشياء محددة، مثل كوكب المشتري

2. Pronouns : الضمائر

Pronouns are words you substitute for specific nouns when the reader or listener already knows which specific noun you're referring to. You might say, "Jennifer was supposed to be here at eight," then follow it with "She's always late; next time I'll tell her to be here a half hour earlier. "Instead of saying Jennifer's name three times in a row, you substituted she and her, and your sentences remained grammatically correct.

الضمائر هي كلمات تستبدلها بأسماء محددة عندما يعرف القارئ أو المستمع بالفعل الاسم المحدد الذي تشير إليه. يمكنك أن تقول: "كان من المفترض أن تكون جينييفر هنا في الساعة الثامنة"، ثم أتبعها بـ "إنها متأخرة دائماً؛ إنها متأخرة دائماً". في المرة القادمة سأخبرها أن تكون هنا قبل نصف ساعة بدلاً من قول اسم جينييفر ثلاث مرات متتالية، استبدلت هي وهي، وظلت جملتك صحيحة نحويًا.

me تستعمل بدلا من المتكلم المفرد

- أنا I

you تستعمل بدلا من المخاطب المفرد والجمع المذكر والمؤنث

- هو He

him تستعمل بدلا من الغائب المفرد المذكر

- هي She

her تستعمل بدلا من الغائب المؤنث المفرد

- هو/هي لغير العاقل It

- أنت/أنتِ You

it تستعمل بدلا من الغائب للغير عاقل

- نحن We

- هم/هن They

us تستعمل بدلا من المتكلم للجمع المذكر والمؤنث

- أنتم/أنتمن You

you تستعمل بدلا من المتكلم للجمع المذكر والمؤنث

He was running this morning – كان يركض هذا الصباح

She went to the concert with her friends – ذهبت إلى الحفلة مع صديقاتها

Ahmad saw him yesterday at the bus stop - رآه أحمد البارحة عند موقف الباص

I am glad that you spoke to her - أنا سعيد بأنك تحدثت إليها

3. Adjectives : الصفات

Adjectives are the words that describe nouns. Think about your favorite movie. How would you describe it to a friend who's never seen it? You might say the movie was funny, engaging, well-written, or suspenseful. When you're describing the movie with these words, you're using adjectives. An adjective can go right before the noun it's describing ("I have a black dog"), but it doesn't have to. Sometimes, adjectives are at the end of a sentence ("My dog is black").

الصفات هي الكلمات التي تصف الأسماء. فكر في فيلمك المفضل. كيف تصفه لصديقك الذي لم يراه من قبل؟ يمكنك القول أن الفيلم كان مضحكاً، أو جذاباً، أو مكتوباً بشكل جيد، أو مشوقاً. عندما تصف الفيلم بهذه الكلمات، فإنك تستخدم الصفات. يمكن أن تأتي الصفة مباشرة قبل الاسم الذي تصفه ("الذي كلب أسود")، ولكن ليس من الضروري أن تفعل ذلك. في بعض الأحيان، تكون الصفات في نهاية الجملة ("كلبي أسود")

4. Verbs : الأفعال

Go! Be amazing! Run as fast as you can! Win the race! Those bolded words are verbs.

Verbs are words that describe specific actions, like running, winning, and being amazing.

يذهب! كن رائعاً! اركض بأسرع ما يمكنك! الفوز بالسباق! تلك الكلمات الجريئة هي الأفعال. الأفعال هي كلمات تصف أفعالاً محددة، مثل الجري والفوز والإنجاز المذهل.

Today is a sunny day. The sky is blue and there are some white clouds. The sun is shining brightly and the birds are singing. The temperature is 25 degrees Celsius and there is a gentle breeze.

I like sunny days because they make me happy and energetic. I can go outside and enjoy the nature. I can see the flowers, the trees and the animals. I can also wear my favorite clothes and sunglasses. I can play with my friends or ride my bike. Sunny days are good for your health and mood.

They help you get vitamin D and boost your immune system. They also make you more optimistic and cheerful.

English word

The كيف how الى to من from اداة ربط بمعنى (و) and ال التعريف

Some بعض many الكثير will سوف was كان فوق up

Down خارج out على on في in تحت Down